
OPEN BRIEF AAN DE KANDIDATEN
voor de verkiezingen van Provinciale Staten van Zeeland, 

Vrouwen van Nu, afdeling Zeeland vraagt uw aandacht voor hun grote 
bezorgdheid inzake het PFAS dossier. 

15 maart 2023 is voor u en uw partij een belangrijke datum. De Zeeuwen kiezen 
dan hun vertegenwoordig(st)ers in de Provinciale Staten van Zeeland. In de 
afgelopen weken hebben wij goed geluisterd naar de verkiezingsbeloften die uw 
partij heeft gedaan om onze provincie steviger op de kaart te zetten.  

Zo hebben wij genoteerd dat de meeste partijen bezorgd zijn over de 
ontwikkelingen met betrekking tot het PFAS dossier. 

Voor Vrouwen van Nu, de grootste vrouwenvereniging in Nederland, is het 
noodzaak dat deze vervuilde en giftige stoffen terug gedrongen worden en niet 
meer voorkomen. Een werkgroep heeft onderzoek gedaan bij de leden van de 
vereniging en geconcludeerd, dat er veel bezorgdheid is. Bezorgdheid over de 
natuur en milieu en zeker ook over de eigen gezondheid, wat zijn de 
consequenties voor onze kinderen en kleinkinderen! We gebruiken veel 
materialen, huishoudelijke voorwerpen, cosmetica, regenkleding waarin PFAS 
of een gelijkwaardige stof is verwerkt. 

Voor veel mensen is het nu belangrijk om te weten of er PFAS en/of andere 
stoffen verwerkt zijn in gebruiksvoorwerpen, cosmetica etc. 
Immers deze stoffen hebben een negatief effect op de vruchtbaarheid bij 
vrouwen en zijn kankerverwekkend.  

En dan is er nóg een heikel dossier: de nieuw te bouwen Scheldetunnel in 
Antwerpen. In november keurde minister Demir de omgevingsvergunning goed 
voor deze nieuwe tunnel die de ring rond Antwerpen rond moet maken. Bij het 
graven ervan zal 885.000 kubieke meter bemalingswater in de Schelde worden 
geloosd. Met als norm voor elke PFAS 0,1 microgram per liter. Demir zei in het 
Vlaams Parlement dat er geen reden was om Nederland te raadplegen over deze 
vergunning aangezien er geen grensoverschrijdende effecten te verwachten zijn. 



Aanvankelijk stond in de vergunningsaanvraag dat het bemalingswater 
ongezuiverd in de Schelde zou worden geloosd. Intussen heeft Vlaanderen  
besloten dat het wél gezuiverd moet worden.  
 
De gezondheid en de veiligheid van de Zeeuwen en Vlamingen moet te allen 
tijde vooropstaan. 
 
    
Hiervoor vragen wij dringend uw aandacht en actie. Om dit te bewerkstelligen 
stellen wij voor een vermelding op de etiketten. 
Ook moet er de mogelijkheid zijn voor bloedonderzoek, zodat bekeken kan 
worden waar in welke regio PFAS een gevaar voor de gezondheid kan zijn.  
 
Uiteraard moet een stop komen op de producenten, die PFAS verwerken in hun 
producten. 
  
 
Wij beseffen dat u in de komende zittingsperiode wordt geconfronteerd met 
lastige vraagstukken.. Dit alles neemt niet weg dat wij verwachten, dat u zich 
inzet voor een gezonde leefomgeving voor mensen, flora en fauna.  
 Zeeuwen houden zich aan hun woord. Dat verwachten wij ook van onze nieuw 
benoemde volksvertegenwoordigers. 
 
Met vriendelijke groet, 
Het Pfasteam Vrouwen van Nu afd. Zeeland 

 
 
Bijlage: 
Samenvatting dossier PFAS oa onderzoeken RIVM  www.rivm.nl/pfas    
 
 




